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Zusammenfassung


Der Übersichtsbeitrag stellt Vorgehensweise und Befunde der molekularen und quantitativen Genetik für depressive Erkrankungen überblicksartig dar, und geht insbesondere auf die neueren genetischen Forschungsansätze, wie die epigenetische Forschung und die Untersuchungen zu Gen-Umwelt-Interaktionen (am Beispiel des Serotonintransportergens 5-HTTLPR), ein. Die Bedeutung der bisherigen Befunde für die Forschung und die klinische Praxis werden diskutiert und zukünftige Strategien werden abgeleitet.
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Abstract


As demonstrated by numerous studies in quantitative and molecular genetics, genetic factors play an important role in the development of mental disorders. This review gives an overview on the methods and the available evidence from research in quantitative and molecular genetics of depressive disorders with a special focus on recent approaches, i.e. epigenetic research and gene environment interactions (with the example of the serotonin transporter gene 5-HTTLPR). The implications of the available evidence are discussed in the context of future research as well as of clinical practice.
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